James - Pearls for Wise Living Session 3
"Show no partiality" (James 2:1-4)
不要以貌取人 (雅2﹕1-4)
1. To show partiality is to show a liking or preference for one person or group over another. James does not limit his prohibition to unfair partiality or prejudice, but says to show no partiality 'as you hold the faith of our Lord Jesus Christ ' In what way does holding the faith of Christ preclude showing partiality? (See also Galatians 3:26-28.)
1.  偏袒是指﹐給某些人特別好的待遇。雅各伯叫我們對任何人都不能有不公平的偏見或成見﹐不應厚此薄彼﹐因為我們“既信仰我們已受光榮的主耶穌基督”。為甚麼“信仰主耶穌基督” 就不該按外貌待人﹖(請看迦3:26-28。)
2. a What example of partiality does James give in verses 2-3?
2. a. 雅各伯在第2-3節列出那些偏袒的例子﹖
b What internal attitude does James say is demonstrated by this practice?

b. 雅各伯說﹐用偏邪的心思對待別人其實顯示出內心裡是甚麼的態度﹖
God Has Chosen the Poor (James 2:5-7)
天主已選了貧窮的人 (雅2﹕5-7)
3. Those who showed partiality in verses 2-3 misjudged both the poor man and the rich one. What very different perspective does James bring to bear on the poor in verses 5-6a?
3.  在第2-3節中擁有偏邪心思的人﹐其實錯誤地判斷了富裕和貧窮的人。雅各伯在第5-6a節裡說該怎樣對待貧窮的人?
4. God "chose" the poor in the same sense that He "chose" Israel: not to the exclusion of others, but so they might by their example lead others to Him. Think about that. How might the poor, by their example, lead others to God?
4.  天主選擇了貧窮的人﹐正如祂亦選擇了以色列子民 - 不是說拒絕其他人﹐而是希望這些被選擇的人可以以身作則﹐帶領其他人步行向天主。想一想﹐貧窮的人怎能以身作則﹐帶領其他人步行向天主﹖
5. Inverses 6-7, James says that showing preference to the rich "dishonors" the poor, and then he exposes the faulty basis of that preference with a series of rhetorical questions. Why was their preference misguided? 

5.  在第6-7節裡﹐雅各伯說偏袒於富裕的人﹐就等於侮辱窮人。他也引用一連串的反問來解釋這一點。有什麼誤導使他們偏袒富人呢﹖
6. Gospel Connection: Read Matthew 25:31-46..
6.  連接到福音﹕請閱瑪25:31-46。
a. What does Jesus say in this parable is the condition for entering the kingdom of God?
a. 在比喻裡﹐耶穌說進入天國的條件是甚麼﹖
b. Why? (See also Catechism Nos. 786 and 2448.)
b. 為甚麼﹖(請看天主教教理786 & 2448。)
7 Think about it: Keeping these things in mind, how can one avoid showing partiality based on external factors? (For some additional practical advice from St. Paul, read Philippians 2:3-9).
7. 請思考﹕我們怎能避免因外來的因素而偏頗﹖(也請看斐2:3-9裡﹐聖保祿給我們一些實際的意見。)

The Royal Law of Love (James 2:813)
愛 - 最高的法律 (雅2:8-13)
8. a. In his Sermon on the Mount, Jesus delivered the New Law of the New Covenant, which James calls here "the royal law" and the "law of liberty." This law is royal because it comes from the King of Kings, and it must be followed by everyone in his kingdom. Read Matthew 22:37-40, in which Jesus proclaims that whole law in just a few words. How does he define it?
8. a. 在山中聖訓中﹐耶穌交托給眾人新盟約裡的新法律﹐雅各伯把這新的法律叫做“最高的法律”和“自由的法律”﹐因為這法律是來自萬皇之皇﹐而每一個活在祂王國裡的人都必須遵守。請閱瑪22:37-40﹐耶穌只用了幾句話﹐便把整條法律宣講了。祂怎樣闡釋這法律﹖

b. Why is showing partiality a sin against the royal law of love?
b. 為何偏袒是觸犯'愛 - 最高的法律 '的一條罪﹖
9 Being under the law of freedom does not mean Christians are free from the dictates of the law but that they find freedom in fulfilling the law from the heart, through the power of the Holy Spirit. It also introduces a new freedom from the damning effects of sin, which is based upon mercy and forgiveness instead of the strict justice of the courtroom.
9.  “自由的法律”不等於基督徒可以不聽從法規﹐而是代表我們若遵守法律﹐在心靈上因聖神所得到的自由。另一方面﹐遵守法律亦讓我們從罪惡中得到釋放﹐因為這自由是靠慈悲和寬恕而獲得的﹐而不是來自謹守公平的法庭審判。
a. Our love of God and others is expressed not only in caring for them but also in what, according to verses 12-13?
a. 在第12-13節所講﹐我們對天主和他人的愛﹐不只是關心﹐還有甚麼﹖
b. Living Tradition: "For judgment is without mercy to one who has shown no mercy," reads verse 13. How does Catechism No. 2840 help to clarify that statement?
b. 連接到現實生活﹕“因為對不行憐憫的人，審判時也沒有憐憫”(第13節)。天主教教理2840怎樣解釋這一句﹖
10. What does James mean by adding that "mercy triumphs over judgment"? See Luke 6:37-38.
10.  雅各伯說的“憐憫必得勝審判”又是甚麼意思﹖請看路6:37-38。
